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Børn Uddannelse og Sundhed - Stab  
09.06.2023 

Bilag 1: Skema til afgivelse af høringssvar vedr. Børne – og Uddannel-
sesudvalgets handlekatalog for budgetreduktioner 2024 – 2027 

Høringspart: 

Skolebestyrelsen på Ulkebøl Skole 

 

Indledende svar på det fremsendte handlekatalog: 

Bestyrelsen takker for, at der blev indkaldt til informationsmøde i forbindelse med det fremsendte handlekatalog. Dog bekymrer det 

bestyrelsen, at der var flere af forslagene, som hverken politikkerne eller forvaltningen kunne svare fyldestgørende på. Ligeledes 

har bestyrelsen ved tidligere høringssvar givet udtryk for vigtigheden af gennemsigtighed i de tal, der fremlægges, hvorfor det er 

ærgerligt, at bestyrelsen igen til informationsmødet måtte konstatere, at alle tal ikke lægges op og bliver forklaret. Her henleder 

bestyrelsen særligt opmærksomheden på politikområde 15’s andel af BUS midlerne, hvor det ikke var muligt at få svar på, hvor stor 

en andel der går til tildelingsmodellen, frie grundskoler m.m. Bestyrelsen står dermed igen i en situation, hvor det er særdeles van-

skeligt at sende fyldestgørende høringssvar.  

 

Bestyrelsen undrer sig over det begrænsede antal forslag i handlekataloget i forhold til omfanget af besparelserne. Kataloget inde-

holder kun forslag svarende til det beløb, der skal spares. Bestyrelsen henstiller til, at politikerne tager ”hårdere fat”, end det frem-

sendte handlekatalog. Alle forslagene vil ramme børnene i folkeskolen hårdt men igen at spare på tildelingen til skolerne, vil udsulte 

skolerne i en sådan grad, at det bliver umuligt at drive skole. Når der ikke er penge, er man nødt til at skære kraftigt ind til benet. 

Bestyrelsen finder det bekymrende, at der til informationsmødet blev fortalt, at vi som bestyrelser er velkomne til at komme med 

forslag til andre besparelser. Dette vurderer bestyrelsen vil afstedkomme, at bestyrelserne kommer til at pege på lukning af hinan-

dens skoler. Det havde derfor klædt politikkerne at tage ansvar og fremsætte flere og større gennemgribende forslag i kataloget. 

Bestyrelsen bakker politikkerne op om, at der tages ”hårdere fat”, da dette er tvingende nødvendigt for at fremtidssikre skolerne. 

Bestyrelsen anerkender, at der skal lukkes en skole i city, men beder politikkerne vurdere, om lukning af 1 skole i kommunen er 

tilstrækkeligt.   

 

Bestyrelsen opfordrer til, at der kigges mere intens på, hvad der er ”nice to have og need to have”, her kunne Vidensby, ungdoms-

skolens tilbud og forvaltningen medtages.   
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Såfremt politikkerne ønsker at bibeholde de bestående skoler, er det tvingende nødvendigt, at der tilføres midler til, at der kan op-

retholdes et højt niveau. Det er børnenes fremtid, vi taler om. Bestyrelsen ved, det ikke er let, men I bør som politikere være jeres 

ansvar bevidst.  

 

Bestyrelsen tager en del forslag til efterretning, men den overordnet kommentar er, at alle forslag får en negativ betydning for vores 

børns skolegang på den ene eller anden måde, hvilket er dybt bekymrende.  

   

For-

slag 

Titel Høringssvar 

1 Minimumsnormering som niveau i 2022  

2 Reduktion i tildelingsmodellen, Dagtilbud  

3 Sammenlægning af tyske institutioner  

4 Nedlæggelse af sygdomspuljen i tildelingsmodellen  

5 Reduktion i tildeling til uddannelse  

6 Ændring i sagsbehandlingen af befordring til specialinstitution  

7 
Reduktion i inklusion i Dagtilbud og Skole 

 

Taget til efterretning 

8 

Besparelse af ekstra tildeling til mellemtrinnet 

 

Bestyrelsen anbefaler ikke, at besparelsen findes her. Der er evidens for, at det 

faglige udbytte, og den enkeltes trivsel stiger, når der er to voksne i klasserne. 

Særligt ud fra den høje klassekvotient vi har på Ulkebøl Skole.  

9 
Besparelse af budget til sportsklasser på Humlehøj-Skolen 

 

Taget til efterretning 

10 

Besparelse af budget til tidligt tysk fra 0.-4. klasse 

 

Det vil for Ulkebøl skoles vedkommende ikke give en besparelse, da det ugent-

lige timetal ikke kan reduceres yderligere. Skolen anvender i forvejen minimums-

timetallet. Bestyrelsen anmoder om at få en forklaring på, hvordan dette forslag 

er udregnet.  

I øvrigt ønsker bestyrelsen at bevare tidlig tyskundervisning, med afsæt i det læ-

ringsudbytte eleverne opnår ved den tidlige tysk.  

11 
Reduktion PPR, Psykologer 

 

Taget til efterretning 

12 Reduktion PPR, Tale-/hørekonsulenter  
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Taget til efterretning – men bestyrelsen henviser til, at skolen ikke er uddannet til 

at varetage tale/høre opgaver, hvorfor denne opgave ikke kan løftes i skolen, 

som der i forslaget lægges op til.  

13 
Nedlæggelse af 9. klasses tilbud Erhverv og Uddannelse 

 

Ønskes bibeholdt 

14 
Reduktion fritidspas 

 

Taget til efterretning 

15 
Reduktion EGU 

 

Taget til efterretning 

16 

Ændret serviceniveau for Ungdomsskolens Klubber 

 

Taget til efterretning. 

 

Kan der reduceres i sociale arrangementer og/eller skrues op for brugerbetalin-

gen i ungdomsskolens mange tilbud? Er det mon vigtigere, at vores børn og 

unge kommer på en tur med ungdomsskolen end, at de kommer på en hyttetur 

med deres klassekammerater, som de bruger 200 dage om året sammen med?  

17 

Fælles ledelse Rinkenæs og Gråsten Skole 

 

Bestyrelsen opfordrer til skolelukninger frem for fælles ledelse, men såfremt 

dette forslag bliver vedtaget, er bestyrelsen uforstående overfor, hvorfor forsla-

get ikke indbefatter alle kommenens små skoler. Bestyrelsen er bekymret for, at 

der til informationsmødet ikke kunne svares herpå. Bestyrelsen får en oplevelse 

af, at kataloget ikke er tilstrækkeligt gennemarbejdet i forhold til, hvor store kon-

sekvenser der er tale om, såfremt besparelserne vedtages.   

18 

Fælles ledelse Lysabild og Hørup Skole 

 

Bestyrelsen opfordrer til skolelukninger frem for fælles ledelse, men såfremt 

dette forslag bliver vedtaget, er bestyrelsen uforstående overfor, hvorfor forsla-

get ikke indbefatter alle kommenens små skoler. Bestyrelsen er bekymret for, at 

der til informationsmødet ikke kunne svares herpå. Bestyrelsen får en oplevelse 

af, at kataloget ikke er tilstrækkeligt gennemarbejdet i forhold til, hvor store kon-

sekvenser der er tale om, såfremt besparelserne vedtages.   

19 

Skolestruktur Sønderborg City 

 

Taget til efterretning.  

Bestyrelsen anerkender med det faldende børnetal, at der bør kigges på antallet 

af skoler i City, hvorfor der bakkes op om skolelukning i City.  

20 Reduktion i tildelingsmodellen, Skole  
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Bestyrelsen er voldsomt uforstående overfor, at dette forslag overhovedet er 

med i kataloget. Bestyrelsen får en oplevelse af, at det politiske niveau slet er 

klar over, hvad det vil betyde for folkeskolen i Sønderborg kommune, hvis der 

bliver sparet så massivt i skolernes økonomiske ramme.   

 

Med det beløb skolerne har fået tildelt i 2023, vil denne reduktion svare til ca. 9% 

i besparelse. 

Ulkebøl skole har et budget på ca. 32 mio. kr. hvoraf ca. 1,8 mio. er til rammen, 

resten op til 32 mio. er lønninger. Ved en besparelse på 9% vil det betyde be-

sparelse på rammen på 162.000 kr. og på lønninger 2.8 mio. = ca. 6 stillinger.  

Det er umuligt at drive skole med en sådan besparelse. Politikkerne er derfor 

nødt til at være mere konsekvente – her henstilles til lukning af flere skoler eller 

at tilføre skolerne flere midler.  

 

Med besparelser i det omfang der kigges ind i, er det ikke rimeligt, at de store 

skoler fortsat betaler for de små skolers eksistens. Bestyrelsen anerkender, at 

der er igangsat en evaluering af tildelingsmodellen, men henleder opmærksom-

heden på, at uanset hvilken model der findes, vil det med samme antal skoler 

ikke være muligt at fremtidssikre disse. 

21 

Reduktion Fysio/Ergoterapeuter 

 

Taget til efterretning - men bestyrelsen henviser til, at skolen ikke er uddannet til 

at varetage Fys./Ergo opgaver, hvorfor denne opgave ikke kan løftes i skolen, 

som der i forslaget lægges op til. 

22 
Reduktion Børne & Ungerådgivningen 

 

Taget til efterretning 

23 
Reduktion i funktionen omkring samarbejde med frivillige forenin-

ger 

 

Taget til efterretning 

24 

Videreførsel af engangsreduktion på driftsenheder under dagtilbud 

og skole i 2024 

 

Bestyrelsen er voldsomt uforstående overfor, at dette forslag overhovedet er 

med i kataloget. Der kan ved sådanne besparelser ikke skæres i rammen alene, 

en sådan engangsreduktion vil afstedkomme personalereduktioner pga. nødven-

dige lønbesparelser.  

 


